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MANAŽER SKOKOVÉ KOMISE
– horká funkce s minimem pravomocí

Václav Drbal 

1. Dlouhodobě jsem byl členem skokové 
komise. Dne 24. 11. 2004 jsem byl VV 

ČJF jmenován manažerem skokové komise. 
Byla to pro mne velká výzva. A bylo mi jasné, 
že to bude práce složitá. Prostředí v Praze mi 
popsala řada předchůdců pražských funk-
cionářů. Je možná zajímavé dnes připome-
nout, s kým jsem začal. Složení komise bylo:  

Ing. Goščík, Ing. Šíma, Ing. Pellar, Vl. Hruška a Jiří 
Skřivan. S nástupem nového VV ČJF po volbách 
bylo 29. 6. 2011 vyhlášeno výběrové řízení na 
manažera. Dne 17. 8. 2011 jsem byl vybrán 
a jmenován manažerem skokové komise. Na 
jednání VV ČJF 21. 9. 2011 jsem předložil návrh 
složení komise. Tu však VV k mému překvapení 
neschválil. Do komise jsem mimo jiné navrho-
val Jardu Jindru a  Aleše Opatrného. VV ČJF 
určil složení komise: Drbal, Šíma, Goščík, Be-
ranová, Vl. Hruška, Bůžková, Ohnheiser. Tímto 
aktem mi bylo jasné, že spolupráce s novým VV 
a zvláště pak s viceprezidentem pro sport bude 
velmi složitá a konfliktní.

2. Za bezmála desetileté působení na pozici 
manažera se toho hodně událo. Dobrého, 

ale i  méně dobrého. Hovořit o  sportovních 
úspěších pokládám za zbytečné, jelikož ma-
nažer je tím posledním článkem. Dobré, nebo 
chcete-li výsledky všeobecně, jsou výsledkem 
kvalitních koní majitelů, kteří jsou ochotni 
spolupracovat. A  to se dařilo. Výsledkem 
byla např. účast na SJH v Cáchách 2006. Naše 
družstvo (V. Macánová, J. Papoušek, O. Nágr,  
A. Opatrný, Z. Žíla) zde zanechalo velmi dobrý 

dojem. Připomínám to jenom proto, že jsme 
v čase dalších SJH ve Francii. A tak budu držet 
palce našemu týmu, aby se dařilo minimálně 
tak dobře. Vždy jsem si přál lepší umístění na 
evropských šampionátech, která jsou pro nás 
stále zakletá. Připomínám 3. místo M. Hažmu-
kové na ME Istanbul 2007. Kdo bude další? 
Realita je slibná a příjemná, a tak doufám, že 
současné možnosti, řada mladých nadějných 
jezdců a konečně i kvalita koní nám v budouc-
nosti opět přinese ten vytoužený kov. Co bych 
vyzdvihl jako podařené? Především zcela nový 
a funkční model MČR, kdy se nám podařilo zís-
kat nadšení pořadatelů a potažmo přitáhnout 
jezdce na kolbiště republikových šampionátů. 

Disciplína skoky početně táhne Českou jezdeckou federaci,  
posuďte sami: v roce 2013 ve 2 423 skokových soutěžích  
(celkem 3 497 soutěží) startovalo 4 076 koní (celkem ve všech 
soutěžích 4 973), zpracovaných startů ve skokových soutěžích 
bylo 42 406 (50 173 celkem, zdroj – Přehled o sportovních  
koních 2013). Disciplínu vždy řídí komise, v jejímž čele stojí  
manažer. A právě u skoků se tato funkce v posledních dvou  
letech stala velmi horkou. 

Vážení čtenáři, tato moje glosa jako býva-
lého manažera skokové komise je pouze ne-
patrný náznak velmi špatného stavu ČJF jako 
celku. O  sportu rozhodují lidé, kteří nemají 
minimální zkušenost. Pouze chtějí rozhodo-
vat o nás bez nás. Jako předseda středočeské 
oblasti jsem členem Rady ČJF a  na posled-
ním jednání toho orgánu jsem pochopil, že 
je třeba konat a záležitosti řešit, a ne pouze 
mentorovat u  zábradlí kolbišť. Rok 2015 je 
rokem volebním a  opět máme šanci věci 
změnit a posunout dál. Je to pouze na nás, na 
členské základně. Dívejte se kolem sebe, vybí-
rejte lidičky, kteří chtějí něco dělat a hlavně 
mají zkušenost, jsou komunikativní a  znají 
pojem demokracie. Vážení sportovní přátelé, 
mám rád tento sport a dost jsem pro to udě-
lal, ale chci, aby bavil i moje vnoučata…

Václav Drbal 

Jak tedy taková jednání, navrhování, schvalování, jmenování a odvolání probíhají? Aby si i široká 
veřejnost mohla vytvořit obrázek, oslovili jsme tři poslední manažery skokové komise s následu-
jícími otázkami:

1. Kdy a jakým způsobem jste se do funkce 
dostal?

2. Co byste ve svém funkčním období vy-
zdvihl jako podařené, a  co se naopak 

dotáhnout nepodařilo?

3. Bylo těžké prosadit návrhy skokové 
komise, poradního orgánu Výkonného 

výboru ČJF?

4. Máte nějaké doporučení, co by bylo pro 
disciplínu skoky v tuto chvíli nejdůleži-

tější zavést nebo změnit?

5. Je po MČR a vždy se dost živě diskuto-
valo o sportovně-technických podmín-

kách. Jaké byste je navrhoval vy pro rok 2015 
– hlavně kvalifikace a stupně soutěží?

6. Kdy jste ve funkci skončil a proč? 

Práva a povinnosti manažera
Jak uvidíte z odpovědí tří posledních mana-

žerů, jejich pravomoci jsou velmi omezené. Již 
ve Stanovách (které by však měly v příštích mě-
sících projít změnami) stojí např. toto: Odborné 
komise jsou poradními orgány výkonného vý-
boru. Zabezpečují kvalifikované plnění úkolů 
ČJF. Do působnosti odborné komise náleží 
zejména: navrhovat sportovně-technické pod-
mínky mistrovských soutěží a mezinárodních 
závodů, navrhovat místa a  termíny mistrov-
ských soutěží a mezinárodních závodů nebo 
navrhovat národní úpravu pravidel a podmí-
nek pro získání výkonnostních odznaků. Dále 
koordinovat sportovní kalendář a organizovat 
výcviková soustředění a  školení. Dále počet 
členů odborné komise stanoví výkonný výbor, 
který současně jmenuje a odvolává jejího před-
sedu a další členy odborné komise. 

 Václav Drbal. 
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Vzpomínám na „nové“ začátky a  spolupráci  
v K. Varech, v Mostě a posléze na Ptýrově. Poda-
řilo se nám nastartovat spolupráci s vyspělou 
německou jezdeckou civilizací, především pak 
se stavitelem parkuru p. H. Satllerem. Podařilo 
se dostat do republiky trenérskou veličinu 
T. Nagela, který u nás spolupracuje i nadále. 
Nemohu opomenout příjemné situace s  po-
řádáním pražských CSIO a hlavně nadšení lidí 
při ME dětí, juniorů a ml. jezdců. Podařilo se 
dát dohromady skvělou partu lidí. Tréninkový 
tábor s Alešem Opatrným na Ptýrově, posléze 
tréninky na Trojáku, to vše se dělo za podpory 
lidí kolem mě. Představila se zde poprvé naše 
Francouzka Emma de Moussac. Vše již tady 
bylo, bohužel se toho dost, k mé lítosti, zapo-
mnělo. A tak je třeba některé věci připomenout 
a vysvětlovat. Nepodařilo se dokončit nasta-
vený a připravený systém vzdělávání, včetně 
potřebné kategorizace atd.

3. Vše se rodilo velmi těžko a hlavně zdlou-
havě. Dodnes nechápu způsob práce VV, 

zvláště pak na úseku sportu. Stále mám na pa-
měti slova „vy navrhujete a my rozhodujeme“. 
Rozhodovalo se také několik měsíců (např. 
hobby aj). Ale to bylo dlouhé povídání a pro 
velkou část čtenářů nepochopitelné. Tanečky 
kolem tabulek stavby parkuru, zatřídění sta-
vitelů, kategorie závodů atd., atd. To vše bylo 
zdlouhavé a nekonečné téma, které v koneč-
ném výsledku zvláštním způsobem znehodno-
tila silná pětka. 

4. Nemám žádná doporučení. Změnit je 
třeba celý organizační systém ČJF, ale to 

je zcela zásadní téma, o kterém je třeba jednat 
na jiné platformě. 

5. MČR, STP, kvalifikace. Komise pracovala 
na novém, atraktivním modelu, bohužel 

vše bylo přerušeno a znehodnoceno. Třeba se 
ještě jednou najde prostor něco realizovat.

 6. 10. 4. 2013 jsem byl VV na návrh vicepre-
zidenta pro sport odvolán. Důvody jsem si 

přečetl v tiskovém prohlášení a zápisu z jednání 
VV. Za letitou práci nedokázal nikdo říci, díky, 
je třeba změna (např.). Další vývoj byl již zcela 
v rukou Ing. Theimera, a to není třeba vůbec ko-
mentovat. Vyjádřil jsem se při jednání Rady ČJF 
a reakce byla opět velmi úsměvná (viz zápis ze 
dne 28. 5. 2014). Mému odvolání nepředcházelo 
žádné jednání, žádné upozornění na kvalitu naší 
práce. Musím dodat, že nezpochybňuji akt od-
volání, tak to máme ve Stanovách a je to zcela 
v pravomoci VV ČJF. Bohužel k mé lítosti se jaksi 
vytratil lidský rozměr tohoto úkonu.

Martin OHNHEISER 

1. Po odstoupení Petra Švece jsem byl jakožto 
jeden ze zbylých členů jmenován VV.

2. O tom, co se nedotáhlo, zatím nelze ho-
vořit. Mé funkční období je zatím trochu 

krátké, aby se dalo usuzovat, co se povedlo a co 
ne. SK zahájila spolupráci se vzdělávací komisí, 
chystáme kompletně přepracovaný návrh na 
styl šampionát, který bude základem pro ka-
tegorizaci jezdců. Rovněž v rámci spolupráce 
s  některými našimi renomovanými staviteli 
připravujeme nové podmínky pro vzdělávání 
a zimní kurz se zahraničním lektorem. Máme 
v plánu vyslat několik stavitelů k absolvování 
mezinárodního kurzu FEI, abychom posílili 
v oblasti možnosti nabídnout našim pořadate-
lům stavitele na mezinárodní úrovni. Chceme 
zahájit bližší spolupráci s oblastmi a podpořit 
tím rozvoj mládeže v úzké spolupráci s SCM, 
a také spolupráci v oblasti vzdělávání stylových 
rozhodčích. Jelikož SK, konkrétně její předseda 
(manažer) je vlastně nadřízenou osobou SCM, 
chceme se této oblasti plně věnovat a využívat 
možnosti spolupráce. Mým cílem je zařadit 
SCM do celkové koncepce vzdělávání mládeže, 
kterou připravujeme v rámci Skokové komise. 
Jmenoval jsem do pozice trenéra české re-
prezentace Aleše Opatrného a společně jsme 

začali sestavovat reprezentační družstva. Plně 
se věnuji všem přípravám a samotným repre-
zentačním výjezdům. Zda je to také malým 
přínosem k  dosavadním výsledkům v  repre-
zentaci, se dá těžko posoudit. Toto je spíše 
otázka pro samotné reprezentanty. Určitě bych 
rád vyzdvihl velice dobrou spolupráci se všemi 
stávajícími členy SK (Ing. Olga Plachá, Klára 
Damborská, Roman Drahota, Aleš Opatrný).

3. Zatím jsme jen podali dotaz k vysvětlení co 
je vlastně statutem SK a jaké jsou její práva 

a  povinnosti. Těchto námi 20 vypracovaných 
otázek bylo zatím odpovězeno jen částečně. 
Nedomnívám se, že by mělo být těžké prosadit 
reálný návrh, který má řádnou koncepci.

4. Styl šampionát, vzdělávání a  rozvoj sta-
vitelů, kategorizace jezdců, spolupráce 

s  SCM, vypracovat reprezentační smlouvu 
a nový reprezentační řád, spolupráce se spon-
zory (potřeba najít sponzory pro spolufinan-
cování rozvoje mládeže a  reprezentačních 
výjezdů, spolupráce se stávajícími sponzory, 
majiteli koní, jezdci, trenéry).

5. Domnívám se, že i zde letos dojde z naší 
strany k malým úpravám, ale toto je před-

mětem jednání SK v nejbližším termínu.   

skoky

Petr ŠVEC 

1. Do funkce jsem byl jmenován po odvolání 
Václava Drbala na jaře 2013. 

2. Podařilo se i přes odpor některých členů 
VV ČJF navázat spolupráci s Alešem Opa-

trným jako šéftrenérem juniorské reprezen-
tace (i  dětí a  mladých jezdců). V  návaznosti 
na tuto spolupráci bylo uspořádáno velmi 
úspěšné skokové soustředění v  Olomouci. 
Podařilo se spustit nový, pravidelně aktualizo-
vaný web skokové komise. Podařilo se rozšířit 
program PPD (Professional Parcours Design) 
mezi stavitele parkurů s finanční podporou SK. 
Nepodařilo se bohužel upravit podmínky pro 
stavbu parkurů (povinný vodní příkop).

3. Prosazování jakýchkoliv odborných 
změn či návrhy změn bylo opravdu velmi 

obtížné. Vzhledem k odbornosti komisí a od-
borné způsobilosti členů VV je otázkou, zda-li 
by hlasy odborných komisí měly zůstat pouze 
poradního charakteru. Dle mého názoru – ne.

4. Nejdůležitější je, dle mého názoru, zavést 
kategorizaci jezdců a  rozšířit pořádání 

stylových soutěží, ovšem ne formou Stylšam-
pionátu v současném provedení.

5. Pokládám za zbytečnou mistrovskou 
soutěž žen. V  době, kdy napříč všemi 

soutěžemi závodí muži i  ženy společně, ne-
vidím důvod dělení mistrovství na ženy a se-
niory. V kategoriích dětí, juniorů ani mladých 
jezdců takovéto dělení také není. Kvalifikační 
podmínky bych zrušil a bylo by pouze právem 
a zodpovědností jednotlivých oblastí, koho na 
MČR vyšlou. Myslím si, že i počty družstev (2 na 
jednu oblast) jsou zbytečné. Splnění dosavad-
ních kvalifikačních podmínek dle mého názoru 
nezaručuje potřebnou kvalitu MČR. Nemyslím 
si, že by MČR mělo být otevřeno pro širokou 
jezdeckou veřejnost tak, jak je tomu nyní.

6. Funkci jsem složil po důkladném zvážení 
letos v létě. 

 Petr Švec. 
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